
Timiº - în topulcelormai
performante judeþe dinþarã

(Interviu cu Alin Nica, preºedintele CJ Timiº)

Reporter: Cum a evoluat anul
trecut activitatea instituþiei, þinând
cont de contexul macro-economic
ºi de situaþia geo-politicã din 2023?

Alin Nica: Anul 2023 a fost unul
provocator din mai multe puncte
de vedere, atât din perspectiva
evenimentelor culturale organizate
prin Programul Capitalã Europeanã
a Culturii, cât ºi la nivel administra-
tiv, urmare a unora dintre deciziile
luate la nivel naþional care au avut
un impact semnificativ în activita-
tea autoritãþilor locale.

Cu toate acestea, judeþul Timiº a
reuºit sã se menþinã în topul celor
mai performante din þarã, doar la

capitolul investiþii atingându-se o
impresionantã cifrã de aproape 2
milioane de euro din fonduri euro-
pene. Clasarea pe locul al doilea
dupã Bucureºti la capitolul venituri
pe cap de locuitor ºi aproape de
media europeanã asigurã baza
pentru derularea unor investiþii su-
stenabile, cu impact nu doar asu-
pra timiºenilor, ci ºi asupra locuito-
rilor din zona de vest a României.

Totodatã, au fost finalizate sau se
aflã în stadii avansate de execuþie,
câteva proiecte de interes major,
printre care se numãrã moderniza-
rea DJ 693 pentru interconectare la
A1 ºi podul peste Mureº de la Peci-

ca (AR), mai multe investiþii de mo-
dernizare ºi dotare cu echipamente
la UPU a Spitalului Judeþean de
Urgenþã, clãdirea nouã a viitoarei
Maternitãþi Bega, precum ºi lãrgirea
la 4 benzi a DJ 691.

De asemenea, pe parcursul anului
2023, administraþia judeþeanã a
continuat sã promoveze ºi proiecte
care au vizat dotarea, moderniza-
rea ºi chiar construirea unor spaþii
destinate educaþiei t ineri lor
timiºeni ºi copiilor cu nevoi specia-
le.

Prin prisma tuturor acestora, acti-
vitatea la nivelul tuturor comparti-
mentelor din instituþie a fost susþi-

nutã, din dorinþa de a concretiza
cât mai multe din obiectivele pro-
puse ºi a profita de liniile de finan-
þare deschise.

Reporter: Care este bugetul total
de investiþii pentru acest an ºi ce
surse de finanþare aveþi

Alin Nica: Fondurile alocate în
acest an pentru investiþii se ridicã la
265 milioane lei. Banii vor fi folosiþi
atât pentru finalizarea unor proiec-
te deja începute, dar au fost prevã-
zute sume importante ºi pentru in-
vestiþii publice noi. Mare parte din
veniturile de dezvoltare vor fi atra-
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Judeþul Timiº a reuºit sã se menþinã în topul celor mai performante
din þarã, doar la capitolul investiþii fiind atrase aproape 2 milioane de
euro din fonduri europene, ne-a transmis, printre altele, Alin Nica,
preºedintele CJ Timiº. "Clasarea pe locul al doilea dupã Bucureºti la

capitolul venituri pe cap de locuitor ºi aproape de media europeanã
asigurã baza pentru derularea unor investiþii sustenabile, cu impact
nu doar asupra timiºenilor, ci ºi asupra locuitorilor din zona de vest a
României", ne-a mai spus acesta, într-un interviu.
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se din fonduri europene ºi guver-
namentale, la acestea urmând sã se
adauge surse proprii.

Reporter: Ce obiective de investi-
þii aveþi pentru anul în curs ºi care
sunt domeniile cu proiecte priorita-
re pentru care se vor organiza lici-
taþii?

Alin Nica: Cele mai mari investiþii
programate sã se deruleze pe par-
cursul anului 2024 vor fi în tran-
sporturi, învãþãmânt, sãnãtate ºi
culturã, pentru acestea fiind prevã-
zut un buget de peste 240 de mi-
lioane de lei. Printre ele, cele mai
importante vor fi începerea lucrãri-
lor de modernizare la Castelul Hu-
niade, pentru care, pe lângã fondu-
rile alocate din bugetul CJ Timiº,
s-au mai obþinut alte douã linii de
finanþare, þinând cont de complexi-
tatea reamenajãrii acestuia. Va de-
mara, de asemenea, ºi proiectul de
amenajare a peste 1800 de kilome-
tri de piste de biciclete, în care ju-
deþul este parte împreunã cu Ara-
dul, Caraº-Severinul ºi Hunedoara -
o premierã la nivel naþional prin
prisma anvergurii acestuia. Vor mai
fi avute în vedere demolarea ve-
chiului stadion, dar ºi mai multe in-
vestiþii de extindere ºi modernizare
a unor drumuri expres.

Reporter: Ce investiþii de tip
smart implementaþi?

Alin Nica: La nivelul CJ Timiº a
existat o preocupare constantã în
ceea ce priveºte adaptarea la nou ºi
susþinerea unor investiþii de tip
smart. Printre acestea s-a ºi depus o
cerere de finanþare pentru amena-
jarea unui parc fotovoltaic, din do-
rinþa de implicare în promovarea ºi
utilizarea unor tehnologii curate,
mai puþin poluante. Mai mult, ca-

pacitatea energeticã a acestuia va
permite acoperirea costurilor cu
energia electricã pentru consumul
propriu ºi cel al instituþiilor subor-
donate. În plus, pe tot parcursul
anului trecut, s-au depus mai multe
cereri de finanþare pentru achiziþio-
narea unor mijloace de transport
electrice sau hibride, destinate utili-
zãrii pentru naveta elevilor.

De asemenea, la nivel administra-
tiv, se fac eforturi pentru imple-
mentarea unei platforme digitale,
cât ºi pentru dezvoltarea unei plat-
forme software pentru interacþiu-
nea digitalã cu beneficiarii servicii-
lor, respectiv a partenerilor Consi-
liului Judeþean Timiº. Aceasta va
avea menirea de a facilita interac-
þiunea între autoritate ºi cetãþeni,
având ca scop reducerea timpilor
alocaþi proceselor specifice între-
prinse cu aceºtia ºi oferirea unui
mediu prietenos de relaþionare.
Portalul va permite aplicarea unor
proceduri simplificate pentru redu-
cerea birocraþiei. Fondurile alocate
vor fi asigurate din bugetul propriu
ºi din programele de finanþare di-
sponibile în acest sens.

Reporter: Ce strategie de dezvol-
tare aveþi pe termen scurt, mediu ºi
lung?

Alin Nica: CJ Timiº a trasat, pen-
tru anul în curs, câteva direcþii de
dezvoltare pe care le-a susþinut cu
prioritate ºi în anii anteriori, respec-
tiv dezvoltarea infrastructurii, sãnã-
tate, investiþii în educaþie ºi protec-
þia mediului.

Pe termen scurt, se are în vedere
finalizarea proiectelor majore înce-
pute. Pe termen mediu, sunt câteva
proiecte de interes care se axeazã
pe direcþia modernizãrii în sectorul
rutier, ºi anume realizarea a încã
douã noi bretele de conectare cu

A1, în ideea în care, astfel ,
Timiºoara va fi conectatã mai rapid
cu reþeaua de transport TEN-T ºi va
duce la fluidizarea traficului din re-
giune. Iar pe termen lung, se
doreºte realizarea hub-ului medical
de la Spitalul judeþean. Un alt
obiectiv important la acest capitol
este asigurarea unui mediu de via-
þã cât mai curat ºi alinierea la stan-
dardele europene de reducere a
emisiilor de gaze cu efect de serã
asumate la nivel european. Printre
acesta se numãrã mai multe iniþiati-
ve de cumpãrare a unor mijloace
pentru transportul ºcolar, inclusiv a
staþiilor de încãrcare aferente, pre-
cum ºi modernizarea sistemelor de
colectare ºi de reciclare a deºeuri-
lor.

Nu în ultimul rând, la nivelul insti-
tuþiei se aflã în diverse stadii de im-
plementare Strategiile de Tineret
privind oportunitãþile de educaþie
ºi dezvoltare a tinerilor, Strategia
Velo-Timiº, unicã la nivel naþional,
dar ºi cele privind Asigurarea efi-
cienþei energetice sau Culturalã,
atât de necesarã pentru dezvolta-
rea sãnãtoasã a acestui domeniu ºi
facilitarea accesului unui public cât
mai larg la evenimentele de profil.

Reporter: Ce probleme ºi obsta-
cole legislative întâmpinaþi în acti-
vitatea dumneavoastrã?

Alin Nica: La acest capitol, anul
2023, în special pe final, a însemnat
apariþia deja celebrelor Ordonanþe
de Guvern nr. 90 ºi 115, privind noi-
le reglementãri de combatere a
evaziunii fiscale, care au determinat
unele sincope în desfãºurarea acti-
vitãþilor la nivel intern ºi în finaliza-
rea unor proceduri aflate în diverse
stadii de implementare. Cu toate
acestea, s-a reuºit coordonarea de-
partamentelor din instituþie în aºa

fel încât problemele generate sã fie
reduse ºi sã se asigure funcþionarea
principalelor proiecte.

Reporter: Care ar fi alternativele
pentru soluþionarea acestora, în
opinia dumneavoastrã?

Alin Nica: Comunicarea ºi cola-
borarea la nivelul organismelor în
care sunt implicate autoritãþile gu-
vernamentale ºi locale sunt necesa-
re pentru soluþionarea eventualelor
probleme care pot sã aparã în de-
sfãºurarea actului administrative.
Astfel încât eventualele neconcor-
danþe pot fi semnalate ºi, de ase-
menea, se pot identifica ºi transmi-
te soluþii, în mãsura în care între
cele douã tipuri de autoritãþi poate
exista înþelegere ºi iniþiativã.

Reporter: Cum estimaþi cã va
evolua acest an, mai ales în contex-
tul în care 2024 este un an electo-
ral?

Alin Nica: În acest an, Timiºul
doreºte sã se menþinã în topul ini-
þiativelor ºi al premierelor, judeþul
reprezentând un hub antrepreno-
rial care l-a fãcut sã devinã, în ulti-
mii ani, o destinaþie atractivã pen-
tru investitorii din aceastã parte a
Europei ºi nu numai.

Totuºi, proiectele aflate în diverse
stadii de execuþie sunt de interes
pentru toþi timiºenii, astfel încât, cu
certitudine, derularea lor nu va fi
afectatã de perioada electoralã.

Reporter: Mulþumesc!
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